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Letošní zima nás nepotrápila ani tak přívalem sněhu, toho bylo poskrovnu, jako několikrát se 

opakujícím výskytem náledí, které připravilo krušné chvilky jak řidičům tak hlavně chodcům. 

Musím konstatovat, že zaměstnanci „rychlé roty“ vzorně solili a snažili se nám zachránit naše 

kosti zdravé a nezlomené.  A aby naši spoluobčané byli i v dobré duševní pohodě, pořádá 

městský obvod začátkem roku tradiční koncert dechových hudeb Polanka a Hudebního 

sdružení Vítkovák. O úspěšný koncert, který se uskutečnil 10. ledna 2015, se zasloužili jak 

všichni muzikanti a zpěváci pod vedením Jiřího Adamce, tak i diváci, kteří vytvořili 

v třebovickém Altánu příjemnou atmosféru. K té výrazně přispělo i průvodní slovo Jana 

Apltauera.  

 
 

V měsíci únoru probíhá každým rokem vítání nových občánků Třebovic. Tak se v sobotu 14. 

února sešly v Altánu rodiny 8 novorozenců, kteří se narodili v průběhu roku 2014. Tentokrát 

byl početní stav děvčat a chlapců vyrovnaný, čtyři ku čtyřem. Tato akce je vždy milá a 

slavnostní.  Průběh odpoledne zpestřují vystoupení žáků Základní umělecké školy Heleny 

Salichové, tentokrát to bylo klavírní vystoupení Reginy Rieznerové, na kytaru zahrál a k tomu 

krásně zazpíval Kristián Čihalík. Děti i všichni přítomní byli přivítání panem starostou a 

pamětní listy a dárečky, které děti obdržely, jim jistě budou tento den připomínat a rádi si na 

něj vzpomenou i po letech. 

 

 
 



V únoru proběhlo první zasedání Zastupitelstva městského obvodu Třebovice. Mezi 

nejdůležitější body předkládané k projednání, je schválení rozpočtu Městského obvodu 

Třebovice na rok 2015. Dne 25. 2. 2015 byl schválen rozpočet na rok 2015 ve výši: 

Příjmy                             12 448 tis. Kč 

Zdroje celkem                 12 448 tis. Kč 

Výdaje                            12 448 tis. Kč 

Teprve na základě schváleného rozpočtu je možno řešit a realizovat jednotlivé činnosti. Prostě 

je to stejné, jako v každém podnikání nebo domácnosti,  můžu si naplánovat jen to, na co 

budu mít. 

  

Třebovické děti měly možnost si zaskotačit v maskách na dětském karnevalu s klaunem 

v Altánu dne 20. 2. 2015. Nálada byla výborná, děti i rodiče vydrželi bez přestávky tančit a 

soutěžit a všichni odcházeli rozesmátí a spokojení.  

  

Začátek roku je určen i povinnostem. Do konce měsíce března, jsou povinni zaplatit místní 

poplatek všichni chovatelé psů. Myslím si, že pes je dnes ve Třebovicích nejrozšířenějším 

zvířetem. Dříve nebylo domu, u kterého by nebyla chována drůbež, většinou i králíci, někde i  

prasátko. V některých hospodářstvích i krávy a koně. V dnešní době, když procházíme 

Třebovicemi, tak musíme konstatovat, že slepice uvidíme jen velmi sporadicky, o ostatním 

zvířectvu ani nemluvě. Pes ale běhá téměř za každým plotem. Na území našeho městského 

obvodu je evidováno 323 psů. Nic proti tomu, v dnešní době častých vloupání a krádežní si 

lidé snaží zabezpečit svůj majetek i pořízením psa. Velkým nešvarem, s kterým se pořád 

nedokážu srovnat, je nedisciplinovanost jejich majitelů, kteří, přestože mají na několika 

místech při procházce se svým miláčkem možnost si vzít sáčky na jejich exkrementy, hledí 

zasněně vpřed a dělají, že nevidí svého psa v podřepu. Je faktem, že oproti předešlým letům 

se chování pejskařů zlepšuje, ale ideálního stavu se zřejmě nedočkáme, protože všechno je o 

lidech, jejich přístupu a zodpovědnosti.   

 

V neděli 12. dubna si užili hlavně milovníci vážné hudby. Byl pro ně v třebovickém Altánu 

připraven „Jarní hudební podvečer“, na kterém zazněly skladby A. Vivaldiho, G.F. Händla, 

J.D. Zelenky, D. Scarlattiho, W.A Mozarta, F. Schuberta, J. Suka a dalších význačných 

skladatelů v podání renomovaných interpretů klasické hudby, Romana Mžika – housle, Aleny 

Ondrišíkové – viola, Martiny Juríkové – soprán a Lukáše Michela – klavír. Velká návštěvnost 

a příznivá odezva publika svědčí o tom, že vážná hudba si nachází stále nové příznivce, kteří 

oceňovali jak výkony účinkujících, tak i příjemné prostředí třebovického Altánu. 

 

 



K jaru už neodmyslitelné patří Jarní rybářské závody na Laši. Tentokrát probíhaly závody ve 

dvou termínech a to 28. března a 11. dubna 2015. Pro účastníky závodu i ostatní návštěvníky 

bylo připraveno nejen občerstvení, ale i kolo štěstí s živými kapry a sumci. V prostoru Laši 

byla díky grantu od Magistrátu města Ostravy dostavena klubovna, která vytváří lepší 

podmínky pro činnost Rybářského spolku Laša. Díky krásnému počasí  i velkému počtu 110 

závodníků, bylo uloveno 176 kaprů, z toho si závodníci ponechali 29 kaprů, kteří dle propozic 

dosáhli 50 a více centimetrů. 

 

Další velmi milou akcí se stalo Jarní vítání ptačího zpěvu. Této ranní procházky Třebovickým 

parkem se účastní hlavně rodiče s dětmi. Pod dohledem zástupce České společnosti 

ornitologické zoologa Evžena Tošenovského, měli všichni možnost poznávat ptačí hlasy, 

účastnit se tematických soutěží a dozvědět se mnoho zajímavého o ptácích, žijících v našem 

okolí. 

 
 

29. dubna 2015 proběhla pietní akce, Kladení kytic u příležitosti 70. výročí osvobození 

Třebovice. Sraz byl již tradičně u budovy radnice, na které je první z pamětních desek 

připomínající oběti druhé světové války, další zastávkou průvodu jsou pamětní desky na 

budově kostela a Orlovny. Průvod pak zamířil k památníku do Třebovického parku, kde byl 

položením kytice, stejně jako u ostatních pamětních desek průvod ukončen. Jak zahájení, tak i 

průběh celé akce byl provázen slovem pana starosty, Františka Šichnárka. Slavnostní den byl 

zakončen koncertem učitelů ZUŠ Heleny Salichové, na kterém se představili Jaroslav Ježík, 

Petr Kotek, Radmila Kozubíková, Ludmila Ramíková, ale i italský dirigent a klavírista Paolo 

Gatto. 

 

V jarních měsících byla zahájena rekonstrukce budovy denního a týdenního stacionáře 

v Třebovickém parku. Vlastníkem budovy je příspěvková organizace Statutárního města 

Ostrava Čtyřlístek – centrum pro osoby se zdravotním postižením Ostrava. Rekonstrukce řeší 

možnost užívání jako pobytová sociální služba s nepřetržitým provozem, který bude rozdělen 

na chráněné bydlení a domov. Chráněné bydlení s 6 jednolůžkovými pokoji bude určené pro 

dospělé osoby s lehkým a středně těžkým postižením od 18 – 45 let. Domov pak je určen pro 

dospělé osoby s mentálním postižením od 18 – 45 let i v kombinaci s tělesným a smyslovým 

postižením, s 6 jednolůžkovými a 7 dvoulůžkovými pokoji. Celkový vzhled budovy se 

radikálně změnil k prospěchu stavby. Bezbariérové přístupy i celkové řešení interiéru a fasády 

posunulo tuto stavbu, která původně sloužila jako jesle a mateřská škola, do naprosto jiné 

kvalitativní kategorie.    



Při TJ Sokol Třebovice, již řadu let funguje oddíl moderní gymnastiky Lucius. Děvčata 

z tohoto oddílu se zúčastňují mnoha soutěží a přeborů s výbornými výsledky. Naše 

gymnastky se 18. dubna 2015 zúčastnily ČOS přeboru moderní gymnastiky v základním, 

kombinovaném a volném programu v Praze. Děvčata skvěle zabojovala jak v základním tak i 

kombinovaném programu. Odměnou jim byla nádherná umístění a ocenění. Odvážela si 

dohromady 6 medailí, z toho hned čtyři zlaté společně s titulem přebornice ČOS a dvě 

stříbrné. Velký dík za výbornou reprezentaci Třebovice patří nejen děvčatům, ale i jejich 

trenérkám, Lucii Strouhalové a Ivě Šichnárkové. 

 

S blížícím se koncem školního roku připravil Městský obvod Třebovice Letní slavnost, která 

se uskutečnila 13. června 2015. Pro děti byly připraveny soutěže, různé atrakce jako jízda na 

koních a ponících, skákací hrad, střelnice, trampolína. Pro všechny pak občerstvení, které již 

tradičně zajišťují spolkové organizace. K poslechu, ale i k tanci hrály Dechová hudba Polanka  

a večer taneční skupina Online Band. Ti, kteří přišli, se výborně pobavili. Už minulý rok jsem 

si stěžovala na malou účast občanů. Ani letos to nebylo o nic lepší. Vypadá to, že lidé se více 

uzavírají ve svých domovech a taková ta vesnická pospolitost pomalu mizí. Je na zvážení, 

jestli je při nezájmu občanů, vůbec pořádání takové akce potřeba. Ti, kteří se na organizaci 

podílí a zajišťují její průběh, jsou většinou zklamaní, že jejich úsilí přichází vniveč, že o to, co 

v dobré víře pro lidi nachystali, není ze strany spoluobčanů zájem. 

 

 
 

Další akcí pro děti byl, dne 26. června v prostorách parku, Dětský den s pohádkovým lesem. 

Na děti čekaly různé soutěže, pohádkové postavy, mohly si prohlédnout sanitku, hasičský vůz 

a k všeobecné spokojenosti patřilo i opékání buřtíků na Laši. 

 

 



Příchod léta už delší dobu není tak pozvolný, jak jsme byli v minulosti zvyklí. Mám vždy 

pocit, že se z chladných dnů překulíme hned do tepla a horka. A že to léto roku 2015 bylo 

hodně horké a suché. Teploty se běžně pohybovaly mezi 34 – 37 
o 

C. V řekách protékalo jen 

málo vody  a většina  studní byla téměř bez vody. Proto dnes už stavby bazénů na zahradách u 

domů nejsou tak ani přepychem, jako potřebou zchladit se po příchodu z práce, nebo po práci 

na zahradě. Tento trend je patrný i u nás v Třebovicích, bazény různých velikostí i tvarů dnes 

doplňují valnou většinu zahrad.  

 

Již potřetí se v Třebovickém parku konala Mezinárodní noc pro netopýry, organizovaná 

Českou společností pro ochranu netopýrů. Malí i velcí se sešli 12. září v podvečer a měli 

možnost sledovat „podzimní přelety“ na tradiční zimoviště. Akce začala naučnými kvízy 

s netopýří tématikou pro nejmenší, kteří tvořili větší polovinu ze všech, téměř 60 účastníků. 

Následovala prezentace živých handicapovaných netopýrů ze záchranné stanice, kteří byli 

doslova uhlazení a přecpaní moučnými červíky. Po krátké zastávce u odchytové sítě se 

všichni vydali k řece, kde mohli pomocí ultrazvukových detektorů sledovat doslova „nával“  

lovících netopýrů. Ti nejvytrvalejší vydrželi až do pozdních nočních hodin. Celou akci velice 

vtipně a mile slovem provázeli Monika Kukalová a Evžen Tošenovský. 

 

Měsíc září představuje vyvrcholení kulturních akcí v Třebovicích. Slezský soubor Heleny 

Salichové při Vysoké škole báňské – Technické univerzitě Ostrava, pořádal již XII. ročník 

podzimní slavnosti Třebovický koláč. I tento ročník nabídl to nejlepší z oblasti folku, country, 

bluegrassu a folkloru. Ve třech dnech, od 18. – 20. září 2015, jsme mohli shlédnout a slyšet 

v pátek skupiny MAROD, CM Skřipci, BG Styl, CM Harfka a úžasný 4TET Jiřího KORNA. 

V sobotu program pokračoval vystoupením dětských folklorních souborů s názvem „Záhady 

pod lupou“, ve kterém se představily  soubor H.Salichové, Vysočánek a Krasničánek. 

Zazpívala Pavlína Jíšová, v pásmu „Milostné“ vystoupily soubory H. Salichové, Kotár a 

Rosénka. Po skupině POUTNÍCI, pak následovalo pásmo „Hajdalácky folklorníček“ 

folklorního souboru Rosénka. Nedělní program, stejně jako loni, byl v 10.00 zahájen mší 

svatou v Třebovickém parku. Jak v průběhu mše, tak i po ní zpívala schola Biskupského 

gymnázia v Ostravě. V pravé poledne se rozezněla dechová kapela KOBEŘANKA, 

následoval koncert Martina Chodúra, folklorní pásmo souborů Fogáš, Rosénka, TRIGON 

Band a Vysočan. Vyvrcholením pak bylo vystoupení skupiny BOKOMARA  s Naďou 

Urbánkovou, známé písničky ze Semaforu rozezpívaly celý park. Byly to skvělé tři dny plné 

hudby a zpěvu, při dobrém jídle, pití a skvělém doprovodném programu. Park byl plný stánků 

s pestrou nabídkou hezkého zboží. Počasí nám už tradičně přálo a spokojení byli jak 

návštěvníci, tak i prodejci.  
 

 



 

V podzimních měsících mohli občané sledovat postup prací na rekonstrukci třebovické fary. 

Fara, stejně jako kostel, či jiná kulturní zařízení patří k dominantám obce. V letošním roce 

proběhla výměna oken, zateplení objektu včetně střechy, budova dostala novou fasádu, byl 

proveden nový, bezbariérový přístup do budovy včetně nového řešení kryté podesty před 

vstupem. Místní fara není jen místem, kde bydlí kněz, ale je i místem, kde se setkávají lidé 

všech věkových skupin v různých společenstvích. Prostory fary i přilehlé zahrady jsou hojně 

využívány i v průběhu letních, prázdninových měsíců, při pořádání příměstských táborů pro 

děti a mládež ze širokého okolí. V budově fary je také jediná knihovna v Třebovicích. 

Knihovna funguje již 10 let, má evidováno 2019 svazků nejen z oblasti teologie, ale i z oblasti 

beletrie, historie, z oblasti psychologie, volného času apod. Městský obvod je si vědom 

důležitosti farní budovy pro obec a proto vyjádřil svou podporu s rekonstrukcí i finančním 

příspěvkem. Rekonstrukce interiéru fary bude probíhat v příštím roce. 

 

Že obliba lampionů u dětí pořád přetrvává, si ověřili pořadatelé lampionového průvodu dne 

6.11.2015. Průvod, který čítal téměř 80 účastníků, se vydal od Altánu ulicemi Třebovic zpět 

do parku, kde si děti mohly zasoutěžit a za svou statečnost pak obdržely balónky a nějakou tu 

dobrotu. Organizátoři, J. Pavelka, K. Pavelková, L. Kolářová, P. Kolář a L. Buganská byli 

určitě spokojeni stejně jako účastníci této akce. 

 

Vánoční strom se rozsvítil v Třebovicích 4.12.2015. Pan starosta přivítal dospělé i děti, 

členové Dětského souboru Heleny Salichové zazpívali a zatančili všem, kteří v hojném počtu 

tento slavnostní okamžik chtěli prožít společně. Mikuláš i čerti rozdávali dětem perníky i 

ovoce a nálada byla výborná. Tento okamžik vždy nastartuje předvánoční období a už 

neodmyslitelně k Třebovicím patří. Však také náš vánoční strom je jistě nejvyšším zdobeným 

stromem v celé Ostravě. Vánoční svátky letos ozvláštnilo 27. 12. 2015 putování za živým 

betlémem, které využily hlavně rodiny s malými dětmi. 

 

 

 
 



Na závěr bych chtěla vyzvednout unikátní počin pana Mgr. Milana Ševčíka, který 

pro jednotlivá vydání časopisu Třebovický kapr vypracoval unikátní studii z historie 

Třebovic. Jednotlivé kapitoly byly nazvány „O štěstí utopeném v slzách“, „Ze snění do 

skutečnosti za 1.045 dní“, „O poválečném zázraku lidské pomoci“ a „Třebovické milníky 

zrodů a zániků, štěstí, nadějí i žalu“. Protože se jedná o skutečně jedinečné a ucelené 

historické pojednání, které všichni četli jedním dechem, budou tyto články založeny do 

obecní kroniky.  

 

Rok 2015 byl pro některé rodiny smutný a pro některé zas veselý. O tom by mohli vyprávět 

obyvatelé ulice Kpt. Jaroše. Nestává se často, aby na jediné ulici, v průběhu jednoho roku, 

zemřelo 5 lidí a stejný počet, tj. 5 se i narodilo. Celkově v roce 2015 zemřelo v Třebovicích 

27 občanů. 

 

V ohlédnutí za uplynulým rokem můžeme konstatovat, že naplánované stavby, jako 

rekonstrukce ul. V Mešníku, opravy komunikací nebo chodníků už slouží k plné spokojenosti 

občanům. Velké poděkování by jistě chtěly vyjádřit i spolkové organizace, které městský 

obvod v jejich činnosti podporuje. Za sebe a věřím i všechny občany chci poděkovat 

Zastupitelstvu městského obvodu Třebovice, celému vedení a zaměstnancům úřadu 

městského obvodu za jejich práci a vstřícný přístup k řešení našich problémů. Všem díky 

s přáním všeho dobrého do roku 2016. 

 

 

 

 

 

 


